



CONFERENCE DE PRESSE BEACH RUGBY 2009

Jeudi 29 janvier 2009 à 11h00

Création d'une nouvelle compétition, la Coupe d'Europe des Nations "Beach Rugby Europe Nations Cup 09".

« L'essor du Beach Rugby en Europe, a incité l'IRB à créer le règlement officiel de cette discipline. La FIRA AER, dont c'était la volonté depuis un certain temps déjà, n'attendait plus que ce feu vert pour créer la Coupe d'Europe des Nations de Beach Rugby. » souligne Jean Claude Baqué, Président de la Fédération Européenne.

La 1^{ère} édition de la Coupe d'Europe des Nations de Beach Rugby aura lieu en Juin 2009, certainement dans une ville française ou italienne. Elle rassemblera sur la plage les 24 meilleures équipes nationales européennes qui s'affronteront pour la conquête du titre de Champion d'Europe. Dès 2010, la FIRA AER proposera plusieurs étapes en Europe et une super finale.

La FIRA AER a sollicité des ambassadeurs prestigieux : Philippe Sella, Rob Andrew, Gordon Darcy et bien d'autres grands noms du rugby seront aux côtés de la FIRA AER pour promouvoir la Coupe d'Europe des Nations de Beach Rugby.

Le rugby des plages est la forme la plus spectaculaire et la plus rythmée du rugby avec un essai toutes les minutes en moyenne. Il se joue sur un terrain de 45x50m avec des équipes de 5 joueurs. La Coupe d'Europe des Nations de Beach Rugby se jouera devant plus de 5 000 spectateurs et sera télédiffusée.

Les 24 meilleures nations européennes du Rugby aligneront leurs meilleures équipes dans le cadre d'un tournoi de 3 jours. Il y en aura pour tout le monde avec des tournois des entreprises et grand public.

Matches amicaux, parcours de découvertes et d'initiations techniques, animations, concerts... permettront au public et aux entreprises d'acquiescer les bases du Beach Rugby sous les conseils avisés des plus grands champions et de festoyer sur la plage autour du ballon ovale.

Les appels à candidatures pour les villes d'accueils, ainsi que la campagne de commercialisation de la coupe sont lancés. Partenaires et villes intéressées peuvent prendre contacts avec les interlocuteurs ci-dessous.

Jean Claude Baqué, président de la FIRA AER, présidera la conférence de presse du lancement de la Coupe d'Europe des Nations de Beach Rugby, entouré du parrain français, Philippe Sella. Elle aura lieu le jeudi 29 janvier 2009 à 11h00 au « Club des Amis des Barbarians », 61 Ave Hoche à Paris 8.

Infos sur www.eurobeachrugby.com

Contacts :



FIRA/AER

Nicolas Hourquet: communication@fira-aer-rugby.com

Organisation Marketing Communication



REVOLUTIONR

John Poix +33 (0) 684 700 055 jpoix@revolutionr.com

Kevin Rapp +33 (0) 661 610 389 krapp@revolutionr.com

International press Raphael Ostre +33 (0) 650 518 199 rostre@revolutionr.com



BEACH RUGBY 2009 PRESS CONFERENCE

Thursday, January 29th at 11H00.

Creation of a new competition, the “Beach Rugby Europe Nations Cup 09”.

“The growth of beach rugby in Europe has prompted the IRB (International Rugby Board) to create the official regulations for this discipline. The FIRA/AER, which has been intending to do this for a certain time now, was waiting for just this green light to

create the Beach Rugby Europe Nations Cup 09,” emphasizes Jean Claude Baqué, President of the European Federation.

The first Beach Rugby Europe Nations Cup competition will take place in June 2009, certainly in a French or Italian city. It will bring to the beach the 24 best national European teams which will face off to compete for the European Champion title. From 2010, the FIRA/AER will propose several semi-finals in Europe and a super final.

The FIRA/AER has solicited prestigious ambassadors: Philippe Sella, Rob Andrew, Gordon Darcy and a good many other great names from rugby will be at the sides of the FIRA/AER to promote the Beach Rugby Europe Nations Cup.

Beach rugby is the most spectacular and high-paced form of rugby, with a try every minute on average. It is played on a field measuring 45m x 50m with teams consisting of 5 players. The Beach Rugby Europe Nations Cup will be played before over 5,000 spectators and will be televised.

The 24 top European nations in the world of rugby will line up their best teams for a 3-day tournament. There will be something for everyone, with corporate and general public tournaments.

Friendly matches, discovery circuits and introductions to techniques, events, concerts... It all means businesses and the public get acquainted with beach rugby basics, getting informed advice from the greatest champions and having festive fun together on the beach with the celebrated oval ball.

Calls for candidates for the host cities, as well as the marketing campaign for the Cup have been launched. Interested partners and cities can get in touch with the contacts below.

Jean Claude Baqué, President of the FIRA/AER, will preside at the press conference to launch the Beach Rugby Europe Nations Cup, together with the French event ambassador, Philippe Sella. It will take place on Thursday, 29 January 2009 at 11:00 am at the “Club des Amis des Barbarians”, 61 avenue Hoche in Paris, in the eighth arrondissement.

Info at <http://www.eurobeachrugby.com>

Contacts :



FIRA/AER

Nicolas Hourquet: communication@fira-aer-rugby.com

Organisation Marketing Communication



REVOLUTIONR

John Poix +33 (0) 684 700 055 jpoix@revolutionr.com

Kevin Rapp +33 (0) 661 610 389 krapp@revolutionr.com

International press Raphael Ostre +33 (0) 650 518 199 rostre@revolutionr.com